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BROI.0012.3.2.2012 

 

 

Protokół nr 2/19 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 20 lutego 2019  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 20 lutego 2019  roku o godzinie 14:00 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Pan Karol Matusiak dokonał otwarcia obrad Komisji, powitał wszystkich członków Komisji  

i zaproszonych gości w osobach: Pana Starosty Włocławskiego – Romana Gołębiewskiego, Pani Igi 

Przystałowskiej – Skarbnika Powiatu oraz Pani Agaty Wojtkowskiej – członka Zarządu Powiatu we 

Włocławku, Pana Piotra Chrzanowskiego pracownika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych.   

  

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczy 5 

osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu nr 1/19 z posiedzenia komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 4 stycznia 

2019 r.  

5. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2019 dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości. 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2018 

rok.  

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie włączenia Liceum Ogólnokształcącego 

im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu.  

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie.  

9.  Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły.  

10. Sprawy różne.  

11. Zamknięcie obrad Komisji.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad? Wobec braku innych 

propozycji Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem porządku 

obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za -5  

przeciw-0 
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wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła porządek obrad składający się 11 punktów.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad Komisji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu nr 1/19 z posiedzenia komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 4 stycznia 

2019 r.  

5. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2019 dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości. 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2018 

rok.  

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie włączenia Liceum Ogólnokształcącego 

im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu.  

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie.  

9. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły.  

10. Sprawy różne.  

11. Zamknięcie obrad Komisji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 1/19 z posiedzenia komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 

4 stycznia 2019 r. 

Przewodniczący Komisji  poinformował członków Komisji, że z ostatniego posiedzenia komisji 

został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do protokołu nr 1/19 z dnia 

4 stycznia 2019 r.? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem 

protokołu nr 1/19 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła protokół nr 1/19  z posiedzenia Komisja Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 4 stycznia 2019 

r. .  

 

5. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 

2019 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego 

oraz jej wysokości. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2019 dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na 

obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości. Przez Zarząd Powiatu został 

zaproponowany następujący podział dotacji:  

1) Parafii Rzymskokatolickiej św. Józefa, Szpetal Górny, ul. Leśna 2, 87-811 Fabianki, 

w wysokości 27 500,00 zł. 

2) Rzymskokatolickiej Parafii p.w. Św. Prokopa, Kłóbka 12, 87-840 Lubień Kujawski, 
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w wysokości 27 500,00 zł. 

3) Rzymsko-Katolickiej Parafii św. Marii Magdaleny w Grabkowie, 87-820 Kowal, w wysokości 

27 500,00 zł. 

4) Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. NMP w Izbicy Kujawskiej, ul. Toruńska 2, 87-866 Izbica 

Kujawska, w wysokości 27 500, 00 zł. 

5) Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Urszuli, ul. Kazimierza Wielkiego 13, 87-820 Kowal, 

w wysokości 27 500,00 zł. 

6) Parafii Rzymsko-Katolickiej Najświętszej Marii Panny Królowej Polski, 87-853 Kruszyn, 

w wysokości 27 500,00 zł. 

7) Rzymsko-Katolickiej Parafii p.w. Św. Stanisława B.M. Modzerowo, 87-865 Izbica Kujawska, 

w wysokości 27 500,00 zł. 

8) Parafii Rzymskokatolickiej P.W. Najśw. Serca Pana Jezusa, Pl. Wolności 14, 87-840 Lubień   

Kujawski, w wysokości 27 500,00 zł. 

9) Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Dominika, ul. Warszawska 20, 87-860 Chodecz, 

w wysokości 27 500,00 zł. 

10) Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Jakuba Apostoła, Chełmica Duża, 87-811 Fabianki, 

w wysokości 27 500,00 zł. 

11) Parafii Rzymskokatolickiej pw. Przemienienia Pańskiego, Wieniec, ul. Parkowa 58, 

87-880 Brześć  Kujawski, w wysokości 25 000,00 zł. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie komisji potrzebują dodatkowych wyjaśnień 

 w  tej kwestii? 

Radny Jerzy Pawłowski zapytał o Parafię  Rzymskokatolickiej pw. Przemienienia Pańskiego, 

Wieniec, ul. Parkowa 58, która otrzymała dotacje w wysokości 25 000,00 zł , czyli 2 500 zł mniej 

niż pozostałe parafię. Czy wniosek proboszcza parafii opiewał na taka kwotę, czy zarządowi brakło 

środków finansowych?  

Starosta Włocławski odpowiedział, że parafia wnioskowała o kwotę 25 000 zł.  

Wobec braków dalszych głosów Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2019 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości zaproponowanej przez Zarząd 

Powiatu we Włocławku. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2019 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości zaproponowanej przez Zarząd 

Powiatu we Włocławku.  

Projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2019 dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na 

obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  
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6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za 2018 rok. 

  

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za 2018 rok. Przewodniczący Komisji zapytał, ile etatów obejmuje ta kwota około 

300 000 zł?  

Pani Agata Wojtkowska – członek Zarządu Powiatu we Włocławku odpowiedziała, że  

w placówkach i szkołach prowadzonych przez powiat włocławski są 72 pełne etaty, 71 niepełnych 

etatów, z czego najwięcej niepełnych etatów tj.  21 jest w ZS w Chodczu.   

Radny Wojciech Rudziński zapytał, w jakiej szkole wypłacono najwięcej środków? 

Pani Agata Wojtkowska – członek Zarządu Powiatu odpowiedziała, że największa ilość 

środków finansowych wypłacono do ZS w Chodczu 69 874 zł, na kolejnym miejscu jest ZS  

w Lubrańcu-Marysinie – 58 000 zł, w następującej kolejności ZS w Izbicy Kujawskiej 55 631 zł.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania do przedstawionego 

sprawozdania?  

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem sprawozdania  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2018 rok i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2018 

rok. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2018 rok 

stanowi załącznik nr  5 do niniejszego protokołu. 

 

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie włączenia Liceum 

Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali  projekt uchwały w sprawie włączenia Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi 

w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu. Przewodniczący Komisji poprosił przedstawiciela Zarządu 

Powiatu we Włocławku o wprowadzenie do tematu. 

Starosta Włocławski poinformował, że niestety do systemu oświaty powiatowego w ocenie 

starosty i zarządu dopłaca się dość znaczące środki. W roku poprzednim ta kwota wyniosła około 4 

mln zł na bieżące funkcjonowanie. Zarząd Powiatu we Włocławku zdaje sobie sprawę z tego, że nie 

da się tak zrobić, aby do oświaty nie dokładać. Nie da się od tych problemów uciekać przez 

następne lata. Dlatego chciano podjąć pewne racjonalne działania, zaznaczając jednocześnie, że w 

żadnej mierze nie mające na celu likwidacji żadnej z istniejących szkól. Jednym z tym aspektów był 

projekt tej uchwały, który został przedłożony członkom komisji do zaopiniowania i połączenia 

szkół funkcjonujących w Kowalu tj. LO w Kowalu i dwóch szkół dla dorosłych. Z praktycznego 

punktu widzenia Starosta poinformował, że te szkoły funkcjonują na jednym piętrze 

wynajmowanego budynku od Miasta Kowal. Zarząd ma nadzieje, że to połączenie przyniesie 

oszczędności finansowe, ale przede wszystkim wprowadzi racjonalność w zarządzaniu naszymi 

jednostkami. Starota nie wie, czy jest drugi taki przypadek w Polsce, że na jednym piętrze 
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funkcjonują 2 szkoły i pracują dwie administracje. Dlatego taki projekt został przedłożony. Odbyło 

się w tej sprawie spotkanie z   dyrektorami. W dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie z gronem 

pedagogicznym tych szkół. Ponadto odbyło się spotkanie z Wojewódzkim Kuratorem Oświaty, 

który przychyla się do tego pomysłu i zarząd uważa to za zasadne. Nie jest tajemnica, że 

podejmowano działania także w ocenie zarządu słuszne, aby połączyć ZS w Lubrańcu ze ZS w 

Lubrańcu-Marysinie. Przenieść wszystkich uczniów do nowo wyremontowanego budynku ZS w 

Lubrańcu. Po konsultacjach te możliwości lokalowe były. W ramach środków Polityki Regionalnej 

zarząd chciał dokończyć remont tego budynku i przeznaczyć na to kwotę 2,5 mln zł. Uważano 

także, że wychodzą naprzeciw władzą Lubrańca, ale i także gronu pedagogicznemu, gdyż w 

budynku istniejącego ZS w Lubrańcu Marysinie chciano utworzyć jednostkę oświatową. Starosta 

podkreślił, że nie żaden poprawczak, jak niektóre osoby próbowały przedstawiać tylko 

Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii do którego kierowane są osoby przez Poradnie Psychologiczno-

Pedagogiczna. Zarząd Powiatu  uważał, że  w Lubrańcu może idealnie się zazębiać.  Z prognoz 

wynikało, że ta jednostka mogłaby dać pracę dla około 40 osób. W tym połowę na Kartę 

Nauczyciela, a połowę pracowników administracyjno-gospodarczych. Zarząd uważał tę propozycję 

za słuszną, gdyż polepszano warunki lokalowe dla uczniów w Lubrańcu-Marysinie. Chciano 

przeznaczyć środki na remont doposażenia tego budynku dla nowej jednostki i dać pracę dla tych 

osób, głownie  z terenu Gminy Lubraniec.  Także dla samorządu Gminy Lubraniec sam udział w 

PIT z tego faktu wnosiłby około 200 000 zł rocznie. To są szacunkowe liczby. Od 150 000-200 000 

zł. Zarząd napotkał na opór, głównie środowiska nauczycielskiego. Docierały różne sygnały. 

Zarząd nie chce robić czegoś na siłę. Zarząd uważał to za słuszne rozwiązanie, ale otrzymał 

deklaracje obydwu dyrektorów, że w tym roku jest możliwy dobry nabór na zadawalającym 

poziomie. Starosta i zarząd w związku z tym, że dyrektorzy widzą szanse na taki nabór nie będą na 

siłę przeprowadzać tej procedury  dalej. Zarząd Powiatu wraz z MOS uważał to za słuszne 

rozwiązanie dla tej okolicy. Skoro środowisko uważa, że nabory uda się zrealizować na 

przyzwoitym poziomie to zarząd poczeka do września jak ten nabór będzie wyglądał. Nie tylko 

zarząd miał zamysł takich działań, ponieważ działania poprzedniego zarządu, gdzie mówiono, iż 

inwestowano tylko w jeden budynek, a w drugi nie też ku temu zmierzały i pewnie w dłuższej 

perspektywie uciec się od tego nie da. Dzieci i młodzieży jest coraz mniej. Jest coraz łatwiejszy 

dostęp do szkół znajdujących się na terenie Miasta Włocławek. Starosta życzy szkołom, aby ten 

nabór był na przyzwoitym poziomie. Żaden starosta nie chce podejmować tak trudnych decyzji i 

brać odpowiedzialności na swoje barki, ale niestety tendencja, która ma miejsce w powiecie 

włocławskim jest taka, że co roku dokłada się więcej do oświaty pomiędzy 0,5-1 mln zł. W 

ostatnich dniach powiat otrzymał pismo z Ministerstwa, że ta subwencja o kolejne 236 000 zł 

została zmniejszona. Chciano podjąć racjonalne działania, zaznaczając, że nie likwidując żadnych 

szkół, żadnej klasy, a dając prace dla kolejnych osób w naszym budynku. Po konsultacjach z 

dyrektorami, Burmistrzem Lubrańca, ten nabór jest możliwy i odstąpiono od tych planów  w tym 

roku. Powiat liczy na dobry nabór i wtedy te klasy zostaną utworzone. W kolejnych punktach 

zostały zaproponowane uchwały, które wymagane są od powiatu przez Kuratora Oświaty, która 

stwierdza, że w jednym zespole szkół  nie mogą istnieć dwie szkoły tego samego typu, czyli dwa 

technika. Nie ma to żadnych skutków dla uczącej się młodzieży. Uczniowie nadal będą uczyć się w 

tych zawodach, w których się uczyli, tylko szkoła będzie się inaczej nazywać. Nie ma to żadnych 

konsekwencji. Ponadto zarząd proponuje likwidacje szkoły zawodowej w Lubrańcu-Marysinie do 

której nigdy nie było naboru. Dyrektorzy sami mówili, że taki nabór nie ma szans, liczą na nabór do 

szkoły policealnej, która  w ramach tego zespołu istnieje, pozostawia się to na to chwilę. 

Warunkiem istnienia szkoły jest odpowiedni nabór do szkół ponadgimnazjalnych, aby to mogło 

funkcjonować. Starosta usprawiedliwił, że będzie musiał opuścić posiedzenie, ponieważ o godz. 

14.45 jest spotkanie u Pan Prezydenta z Panem Marszałkiem Woj. Kujawsko-Pomorskiego i 

radnymi Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Jeśli byłyby pytania to starosta udzieli na 

nie odpowiedzi.   

Radny Dawid Dalmann powiedział, że powiat odchodzi od tego pomysłu, a w sytuacji jeśli to się 

nie sprawdzi i liczba uczniów nie będzie wystarczająca, bądź nadal będzie tendencja spadkowa to 

czy w przyszłości jest możliwość dalej połączenia tych szkół? Na utworzenie tej palcówki powiat 



6 

pozyskałby jakieś środki zewnętrzne. Czy ta alternatywa się nie oddali?   

Starosta Włocławski powiedział, że taka możliwość jest zawsze. Każdy rok funkcjonowania tych 

szkół razem to jest blisko 2 mln zł dopłaty z budżetu powiatu na poziomie takiego naboru, który 

jest teraz. Wszyscy wiedzą, że zbliża  się schyłek okresu programowania środków unijnych. 

Starosta nie potrafi powiedzieć, czy w roku przyszłym takie środki zewnętrzne jeszcze będą, czy 

Marszałek dokona przesunięć. Z rozeznania zarządu na te chwilę te środki były. Była dobra 

koniunktura ku takiej jednostce, gdyż tylko jedna taka jednostka funkcjonuje na terenie 

województwa kujawsko-pomorskiego w powiecie Mogileńskim, a zainteresowanie osób jest bardzo 

duże. Zostało zrobione rozeznanie na terenie powiatu włocławskiego oraz miasta Włocławek  i 

Starosta uważa, że w tej jednostce byłaby odpowiednia liczba dzieci. Subwencja na takie  dziecko 

w bieżącym roku wynosi około 45 000 zł  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że jeśli taka jednostka znajduje się w województwie 

kujawsko-pomorskim to może warto, aby Pan Starosta lub zarząd wybrali się zobaczyć jak to 

funkcjonuje i przekazać informacje do prasy na ten temat. Być może jeśli nie powstanie to w 

Lubrańcu-Marysinie to może uda się to stworzyć gdzieś indziej. Mieszkańcy tego rejonu powinni 

się dowiedzieć, co to za jednostka. Być może ta informacja teraz była niepewna, a społeczeństwo 

boi się nowego.  Radny rozmawiał z nauczycielami szkoły w Kowalu.  Nauczyciele wiedzą jaka 

jest sytuacja, tylko są niepewni co będzie dalej. Trzeba z nim rozmawiać. Prawdopodobnie nikt 

pracy nie straci, ponieważ są uczniowie oraz słuchacze. Powstają pewne plotki, co potęguje obawy, 

które przechodzą na społeczeństwo Kowala. Radna zapytała jaka będzie procedura, jakie będą 

kolejne kroki uchwalenia projektu? Dotyczy to łączenia szkół w Kowalu. Czy będą podjęte dwie 

takie uchwały? 

Starosta Włocławski odpowiedział, że podejmowane działania nie mają na celu zlikwidowania, ani 

jednego oddziału, ani zwolnień osób. W projektach uchwał jest zapis mówiący o tym, że 

pracownicy tych szkól stają się pracownikami Zespołu Szkół, i tak by było w drugim przypadku. 

Starosta uważa, że zarząd postępują w 100% z literą prawa i dobrego, godnego zachowania 

względem wszystkich uczestników tego prawa. Kurator dziękował staroście za to, że proces został 

rozpoczęty od spotkania z kuratorem. Tak to prawidłowo powinno się odbywać. Wywołany szum 

szkodzi najbardziej tym szkołom. Wielokrotnie na spotkaniach z  dyrektorami oraz innymi osobami 

mówiono, aby te sprawy wyciszyć i podyskutować merytorycznie. Niestety przy każdych takich 

reorganizacjach każdy chce swój kapitał ugrać. Niestety nie jest to z korzyścią dla szkół 

powiatowych. Starosta w mediach się na ten temat nie wypowiadał do momentu, aż temat nie został 

wywołany przez grono pedagogiczne szkół w Lubrańcu. Nie dlatego, że starosta się bał 

wypowiedzi, ale uważał że jest pewna procedura, która została dochowana. Propozycje zarządu są 

bardzo racjonalne. Jeśli rada podejmie w dniu 27.02.2019 r. uchwałę to będzie to uchwała 

intencyjna, która zostanie przekazana kuratorowi, który ma 30 dni na zajęcie stanowiska  w tej 

sprawie. Dopiero po stanowisku kuratora można podejmować właściwe decyzje.  

Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że to zły pomysł łączenie LO w Kowalu do ZS w Kowalu. Są 

to odrębne szkoły. Liceum Ogólnokształcące w Kowalu traci wizerunek jako szkoła, która 

funkcjonuje 50 lat. Radny słyszy, że jest to uchwała intencyjna. Z chwilą włączenia powstaje zespół 

i to jest zasadnicza uchwała. Intencyjna uchwała to jest w  sprawie likwidacji. Radny tak to 

rozumie. Radny zwrócił się do starosty, że powtarzanie ciągle:” że powiat dokłada do oświaty” jest 

prawdą i wszystkie samorządy dokładają do oświaty, ponieważ subwencja nie starcza nawet na 

wynagrodzenia nauczycieli. Wynagrodzenia w tym roku też pójdą w górę, a subwencja się 

pomniejsza. To ciągłe powtarzanie nie jest odpowiednie w tym miejscu.  

Starosta Włocławski powiedział, że radny ma prawo do swojego zdania. Starostę obejmując 

funkcje starosty przede wszystkim chce wraz z zarządem być dobrym gospodarzem tego powiatu. 

Nigdy nie będzie bronił dokładania do oświaty. To jest ważny element działalności. Do tej oświaty 

powiat chce dokładać w sposób racjonalny. Starosta kompletnie nie zgadza się z radnym, że LO  

w Kowalu ginie, ponieważ liceum pozostaje tylko wszystko jest połączone w jeden zespół. Jeśli 

Pan radny popiera, że 5 klas na jednym piętrze ma dwóch dyrektorów i dwie administracje ma Pan 

prawo do tego zdania. Starosta ma inne zdanie. To, że dokładane jest do oświaty jest faktem i 

Starosta się tego nie wstydzi, że to mówi. To obecna opozycja przez ówczesne lata na wielokrotnie 
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zadane pytanie, ile jest dopłacane do oświaty nigdy jednoznacznie nie udzieliła odpowiedzi. To 

wszystko znajduje się w protokołach i można się z tym zapoznać. To, że wszystkie samorządy 

dokładają do oświaty też nie jest prawdą. Chociażby mała Gmina Boniewo nie dokłada do oświaty 

nic. To pokazuje, że gospodarskie, racjonalne zarzadzanie oświatą pozwala nią zarządzać w sposób 

właściwy i realizować swoje cele w sposób należyty. Starosta zdaje sobie sprawę, że z tym 

systemem oświaty i położeniem powiatu nigdy powiat nie uzyska takiego stanu, aby nie dokładać 

do oświaty. Starosta uważa, że każdy dobry gospodarz mając 5 pokojowe mieszkanie starałby się te 

koszty racjonalizować. Starosta rozumie historię, która jest bardzo ważna oraz zasługi i nikt tego 

nie chce dementować. Niestety dzieci z roku na rok jest coraz mniej. Przykładem jest także 

likwidacja szkół podstawowych w  wielu gminach. Do tej pory w Lubrańcu było jedno gimnazjum, 

a dwie szkoły ponadgimnazjalne. Też ciężko spotkać taką sytuację. Starosta swojego zdania nie 

zmienia. Zarząd niczego nie likwiduje, nie chce likwidować i nie chce nikogo zwolnić. Zarząd chce 

dać prace dla kolejnych osób, a nie przechodzić obok jak robiono to w poprzednich latach. Należy 

dać prace dla kolejnych osób. Tak, aby przynajmniej zatrzymać tą tendencje wzrastającej kwoty 

dokładniej do subwencji od 0,5-1 mln rocznie. Jeśli nie podjęte zostaną działania to może się 

okazać, że za 5 lat będziemy dokładać 6-8 mln zł. Każdy dobry gospodarz te dobre działania by 

podjął. Samo to, że w danym roczniku tych absolwentów gimnazjów, szkół podstawowych będzie 

więcej za dużo nie pomoże, gdyż niestety ustawodawca tak przeprowadził reformę oświaty, że tych 

klas nie można łączyć. Jedynie lekcje, które można połączyć to lekcje WF oraz religii jeśli przeszło 

to za zgodą miejscowego proboszcza. Zarząd jest odpowiedzialny i nie chce niczego zamykać tylko 

racjonalizować koszty.  

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie włączenia Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej 

Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-1 

Wstrzymało się-1 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie włączenia Liceum Ogólnokształcącego im. 

Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu. 

Projekt uchwały w sprawie włączenia Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi w Kowalu 

do Zespołu Szkół w Kowalu stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia 

w zawodzie.  

Przewodniczący Komisji poprosił starostę o krótkie  wprowadzenie do tematu. 

Starosta Włocławski poinformował, że ta uchwała spowodowana jest pismem Kuratora Oświaty z 

Bydgoszczy z dnia 7 grudnia 2018 r. w którym mowa jest o tym, że niezgodne z prawem jest 

funkcjonowanie w zespole 2  szkół tego samego typu, dlatego przeniesione jest kształcenie do 

drugiego technikum, aby uczniowie bez żadnych konsekwencji mogli kontynuować naukę teraz i w 

przyszłości. W ocenie Starosty jest to sprawa czysto formalna mająca na celu uporządkowanie 

nieprawidłowej sytuacji prawnej funkcjonującej obecnie.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że ta kwestia była konsultowana z Panią Dyrektor i nie miała 

żadnych przeciwskazań do tego. Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają 

jeszcze jakieś pytania? 

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że tu powinno być nie technikum ekonomiczne tylko 

technikum. Według radnego w skład zespołu wchodzą technikum, szkoła branżowa. Radny 

powiedział, że w momencie kiedy ZS CKU w Kowalu było szkołą powiatową wówczas 

funkcjonowało technikum agrobiznesu, i technikum żywienia osobno, w momencie przejście pod 

Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi biuro prawne zaopiniowało, że w przyszłości należy to 

zmienić i powinno być technikum kształcące w zawodzie np.: technik ekonomista, technik 

agrobiznesu. Tak wygląda to prawnie.  
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Starosta Włocławski podziękował za cenną sugestie i poprosił komisje o podjęcie uchwały  

w przedłożonej formie. Zostanie to przedyskutowane z prawnikami, czy na tym etapie jest możliwe 

zmienianie nazwy technikum bez zawiadomienia o tym rodziców. Prawo oświatowe jest bardzo 

skomplikowane.  Tutaj nikt nie jest fachowcem. Jeśli będzie to konieczne i zgodne  z prawem 

autopoprawką zostanie to wniesione pod obrady rady. Na dzień dzisiejszy nikt nie jest  w stanie 

jednoznacznie w tej sprawie wypowiedzieć. Zostaną dokonane konsultacje z prawnikami  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia 

w zawodzie i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-1 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w  sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie.  

Projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie przeniesienia 

kształcenia w zawodzie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

9. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły. 

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że  w materiałach członkowie komisji otrzymali projekt 

uchwały, który jest ściśle związany z wcześniejszą uchwałą, która została już pozytywnie 

zaopiniowana.  

Radny Jerzy Pawłowski zauważył, że Zarząd Powiatu we Włocławku wybrał ścieżkę likwidacyjną 

i nie chce zejść z tej ścieżki likwidacyjnej. To jest ciąg dalszy, kuratorium wskazało, że obecnie taki 

stan prawny, zastana sytuacja dwóch szkół tego samego typu koliduje  z prawem. Zarząd wybrał 

ścieżkę likwidacyjną nie zastanawiając się nad innymi. Druga inna ścieżka to jest wyłączenie jednej 

szkoły z zespołu. Następnie zastanowić się co dalej, jaki będzie nabór. Ewentualnie zmiana statutu, 

aktu założycielskiego i wtedy rozwiązanie. Natomiast Zarząd Powiatu wybrał ścieżkę likwidacyjną.  

Starosta Włocławski powiedział, że  Pan radny Pawłowski wypowiada się złośliwie. Starosta 

stwierdził, że pan radny powinien doskonale znać sytuacje w  szkole i wiedzieć o tym, że dwa 

nauczania w jednej klasie funkcjonują w wielu przedmiotach w jednej klasie i wyłączenie tej szkoły 

spowodowało by dzielnie tych małych klas 20 osobowych na dwie 10, czy 9 osobowe i powołanie 

trzeciego dyrektora. Jeśli radny ma taką propozycję to radny ma do tego prawo. Żaden gospodarz 

ani organ prowadzący na to by się nie zdecydował. Ma to zrozumienie w radzie pedagogicznej, w 

dyrekcji szkoły i u rodziców bo każdy rozumie, że fikcyjnym było funkcjonowanie dwóch 

techników w tej szkole. Starostę dziwi takie podejście. Po raz  czwarty starosta podkreślił, że te 

uchwały nie mają żadnych aspektów likwidacyjnych, jakiegoś nauczania dla choćby jednego ucznia 

bądź nauczyciela z terenu powiatu. Powołanie trzeciej szkoły w budynku w ZS w Lubrańcu-

Marysinie to byłby pomysł godny podziwu ze strony organu prowadzącego. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Komisji zapytał członków, kto jest pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-1 

Wstrzymało się-0 

1 radny nie brał udziału w głosowaniu 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły.  

Projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie zamiaru 

likwidacji szkoły stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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Skarbnik Powiatu powiedziała, że jeśli chodzi o informacje, które przedstawiał w dniu 

dzisiejszym Pan Starosta, to Skarbnik jako potwierdzenie ma ostateczna decyzje w sprawie 

subwencji ogólnej dla powiatu włocławskiego i  w części oświatowej dla powiatu włocławskiego 

zostaje ona zmniejszona o około 240 000 zł., co będzie powodowało konieczności zmian w 

budżecie. Trzeba racjonalnie zastanowić się nad propozycją zmiany i odniesienia tej informacji na 

wynik finansowy. Skutkiem zmniejszenia środków na zadania powinny one pociągnąć zmniejszenie 

wydatków. W analizach ministerstwa w subwencji oświatowej uwzględniony  jest wzrost 

wynagrodzeń dla nauczycieli.   Z informacji w ostatecznym kształcie trudno się z nią zmierzyć pod 

tym kątem, że będzie zwiększać wydatki planowane w oświacie poprzez zmniejszenie subwencji 

oświatowej o 240 000 zł.. Zmiany w tym przypadku nie są na plus tylko na minus. Skarbnik uważa, 

że pytanie powiatu do Ministerstwa w zakresie uwzględnienia w części oświatowej subwencji 

ogólnej wzrostu wynagrodzeń będzie potwierdzone pozytywnie bo takowe są przez nią 

przewidziane. Tylko skutek dla samorządów jest taki, że w ogólnym algorytmie i ogólnym, 

planowanym przeliczaniu ostatecznie przyjmowane informacje idą w druga stronę. W tym 

przypadku dla powiatu włocławskiego zmniejszając tą wysokość. 

 

10. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Nie było więcej głosów.  

 

11. Zakończenie obrad. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w dniu 20 

lutego 2019 roku o godzinie 15:00 dokonał zamknięcia obrad Komisji.     

                                                                                          

                                                                        
                                                                                                           Przewodniczący Komisji   

                                                                                                      Edukacji, Kultury i Sportu 

                                                                                                     

                                 Karol Matusiak  
 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska………………………….. 


